


Hersteller / Inverkehrbringer : Producer/seller :	O. & L. Sels GmbH & Co KG Düsseldorfer Str. 99 - 101 41460 Neuss / Rh. Tel. 0 21 31 / 27 99 - 0 Fax 0 21 31 / 27 54 32	 SPEISEÖLE FUTTERMITTEL
--	--	--

Futtermittel- / Produktbenennung : Feedstuff- / Productname :	Rapsöl - raffiniert (Nr. 2.10.02) Refined rapeseedoil (Nr. 2.10.02)
--	---

Produktbeschreibung / Verwendung :	Aus Rapssaat gewonnenes rohes Pflanzenöl, welches dann im nächsten Verarbeitungsschritt zu Vollraffinat (Lebensmittel) veredelt wird. Für alle Nutztierarten einsetzbar.
Product description / use :	Crude vegetable oil, produced from rapeseed, which, after crushing, is in the next step processed further into a fully refined oil (food grade). Fit for consumption by all domestic animals.

Information zum Herstellungsprozess :	Rapsöl wird aus Raps durch Pressen und Extraktion gewonnen. Eine detaillierte Beschreibung des Verarbeitungsprozesses ist im "Code of practice for the manufacturing of feed materials from oilseed crushing-and refining plants" (FEDIOL) enthalten.
Information regarding production process :	Rapeseedoil is produced from rapeseed by means of pressing and extraction. A detailed process description is laid down in the "Fediol Code of Practice for the manufacturing of feed materials from Oilseed crushing- and refining plants".

Angaben zur Verwendung von Hilfs- und Zusatzstoffen :	siehe Herstellungsprozess.
Further information regarding processing aids/additives:	Please see Production process

Informationen zur Zusammensetzung :	s. Spezifikation
Information regarding composition:	please see specification

Angaben zu relevanten unerwünschten Stoffen im Rahmen der risikoorientierten Eigenkontrolle :	Es erfolgt eine regelmäßige Kontrolle auf unerwünschte bzw. verbotene Stoffe gemäß gültiger Rechtslage.
Information regarding relevant, unwanted materials in relation to risc-management:	Systematic and periodical control of unwanted, respectively non-allowed, substances according to the current legal framework.

Angaben zu Haltbarkeit und Lagerung :	Öle oxidieren bei längerer und unsachgemäßer Lagerung (werden ranzig). Die Lagerung sollte daher so erfolgen, daß die Oxidation weitgehend unterbunden wird: <i>möglichst niedrige Temperaturen, geringe Temperaturschwankungen, möglichst kein oder wenig Luftzutritt, möglichst dunkle, trockene (Ein-)Lagerung</i> . Wenn die Lagerung unter oben genannten Konditionen stattfindet, beträgt die Haltbarkeit 3 Monate oder länger. Bei Weiterverarbeitung wird die Haltbarkeit durch den Verarbeitungsprozess und durch das zugegebene Produkt beeinflusst. Wenn die Weiterverarbeitung unter oben genannten Konditionen stattfindet, sollte die Haltbarkeit mindestens 3 Monate betragen. Der Lieferant kann jedoch hierzu keine Garantie abgeben oder haften.
Information regarding keepability and storage:	Oils oxidise (become rancid) when stored under sub-optimal conditions for a longer time. To reduce oxidation to minimum levels, following storage conditons should be met: <i>Low temperature, limited temperature fluctuations, no or very limited contact with oxygen, dark and dry environment</i> . When storage conditions as mentioned above are fulfilled, the keepability is three months or longer. In case of further processing the keepability is effected by the production process itself and by the products to which it is added. When the production process meets the above mentioned conditions, the keepability is at least three months. The supplier, however, can not give any guarantee concerning the keepability in this case.

Sicherheitshinweise :	Pflanzenöle sind nicht toxisch, biologisch abbaubar und bedürfen bei Lagerung und Transport keiner besonderen Sicherheitsvorkehrungen. Weitere Informationen sind unserem Sicherheitsdatenblatt zu entnehmen.
Safety precaution:	Vegetable oils are not toxic, are biologically degradable and do not need any special security measures during transportation and storage. Further information can be found in our Safety Sheet.